
 

 

 

      
   

Interpellation      

Till ansvarigt regionråd 

 

Angående läkemedel för alkoholberoende 

Så många som var tionde svensk dricker så mycket alkohol att det räknas som riskbruk, men 
endast ett fåtal söker vård. Alkoholism är fortfarande skambelagt, vilket gör att många drar 
sig för att kontakta vården. Dessutom förekommer det många felaktiga uppfattningar om hur 
behandlingen går till. Patienter med hög alkoholkonsumtion är överrepresenterade inom en 
lång rad sjukdomar, från hjärt- och kärlsjukdom och cancer, till diabetes och depression. 
Förutom det egna lidandet drabbas nära och kära, och kostnaderna för samhället är enorma. 

Omkring 4 procent av alla vuxna är beroende av alkohol, men bara en fjärdedel av de som är i 
kontakt med vården får medicinsk behandling, trots att det finns flera effektiva, billiga och 
säkra läkemedel att få på recept. Enligt en studie från Karolinska institutet kan det bero på för 
dålig kunskap om medicinerna, eller att patienterna själva föredrar psykologisk behandling.  

https://nyheter.ki.se/fa-behandlas-med-lakemedel-for-alkoholberoende 

Inte nog med att det sker en stor underförskrivning av alkoholläkemedel. Studien visar också 
att förskrivningen är ojämnt fördelad och att läkemedlen i lägre grad skrivs ut till män, äldre, 
personer med lägre utbildnings-och inkomstnivå samt boende utanför storstäderna. Detta 
strider mot hälso- och sjukvårdslagen och rätten till vård på lika villkor.  

Med anledning av ovanstående vill jag fråga ansvarigt regionråd: 

- Hur ser förskrivningen av alkoholläkemedel ut inom Region Västmanland? 
- Vilka åtgärder avser du att vidta för att garantera en jämlik tillgång till läkemedlen?  
- Vad gör regionen för att fler människor ska få hjälp att ta sig ur sitt beroende? 
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